
Skolebestyrelses beretning for skoleåret 
2020/2021 
 
Skoleåret 20/21 har på mange måder været helt specielt, og skoledagene 
har for alle børn og voksne været meget anderledes. Skolen har været 
både helt og delvist lukket ned i perioder, og alles hverdag har været 
påvirket af de gældende restriktioner. 
 
Som skolebestyrelse vil vi gerne takke alle – både elever, forældre, 
medarbejdere og ledelsen for den indsats, der er blevet lavet og den vilje, 
der har været til at finde den bedste løsning i en svær situation. En skole 
fungerer nu engang bare bedst med alle elever og lærer til stede – men 
med en fantastisk omstillingsparathed har alle vist, at det man troede var 
umuligt faktisk har været muligt. Undervisning og eksamener er blevet 
gennemført, og i alt ændringerne har mange også opdaget nye og bedre 
arbejdsformer. Ikke alt var dårligt under Corona og det bliver nu en fin 
opgave at tage det bedste med derfra, når hverdagen nu igen kan 
begynde at se normal ud. 
 
Bestyrelsen har afholdt 10 møder i det forgangne skoleår. Vi har været 7 
forældrevalgte medlemmer samt 1 suppleant. Grundet Corona 
restriktionerne er ca. halvdelen af vores møder blevet afholdt virtuelt. 
Alle referater kan findes på skolens hjemmeside. 
 
Mødegange: 
16. juni 2021 
25. maj 2021 (virtuelt) 
22.april (virtuelt) 
17.marts (virtuelt) 
16.februar (virtuelt) 
18.januar (virtuelt) 



18.november 2020 
29.oktober 2020 
21.september 2020 
1.september 2020 
 

Udbedring af asfalt / ny skolegård 
Arbejdstilsynet gav skolen et påbud om at få udbedret asfalten visse 
steder. I denne forbindelse ønskede både bestyrelsen og ledelsen en 
mere gennemgribende renovering af skolegården. Noget af det arbejde er 
blevet udført i det forgangne skoleår og noget fortsættes ind i det nye. 
I den forbindelse har bestyrelsen også været ude og kigge på den 
nuværende placering af cykelstativerne i forhold i trafik og folk på gåben, 
da der skabes nogle uhensigtsmæssige situationer især om morgenen.  

Arbejde med principper 
En af skolebestyrelsens vigtigste opgaver er arbejdet omkring skolens 
principper. Vi har i det forgangne skoleår besluttet, at der skal udarbejdes 
et helt nyt sæt principper som erstatning for de tidligere. Det er et stort 
arbejde, hvor vi har brugt en del tid på at drøfte de underliggende tanker 
og ønsker for principperne. I skoleåret 21/22 er der afsat arbejdsdage, 
hvor bestyrelsen udelukkende arbejder med udarbejdelsen af nye 
principper. 

Rettighedsskole 
Efter en del venten kunne vi endelig den 24.juni blive certificeret 
Rettighedsskole hvilket blev fejret i skolegården og med besøg af 
Christian Bindslev fra Unicef.  

Forældrehåndbog 
Bestyrelsen har udarbejdet en forældrehåndbog, som findes digitalt. Der 
udsendes et link til alle nye forældre, som i håndbogen kan finde svar på 
de mest almindelige spørgsmål og læse om hverdagen og vores 



traditioner og værdier her på Margretheskolen. Håndbogen kan findes på 
skolens hjemmeside: https://margrethe-skolen.aula.dk/  

Værdigrundlag 
Arbejdet med skolens værdigrundlag blev startet op i skoleåret 19/20 og 
afsluttet i 20/21. Det er blevet til 4 flotte værdier med tilhørende tekst, 
billede og farve. I skoleåret 21/22 skal disse værdier ud og leve på skolen, 
hvor lærerne og eleverne skal arbejde med dem. 

Gensidig respektfuld dialog 
Vi har i skolebestyrelsen talt om den gode kommunikation og dialog 
mellem skole og hjem. I den forbindelse vil vi gerne opfordre til at vi alle 
skriver og taler ordentligt og respektfuldt til hinanden og at man som 
forælder kommer til klassens team eller skolens ledelse, hvis man har 
noget på hjertet.  

Årshjul 
Bestyrelsen har udarbejdet et årshjul, hvor de faste opgaver i løbet af året 
er lagt ind. Årshjulet skal ikke ses som en spændetrøje for bestyrelses 
arbejde men i stedet som en guideline, så vi når det hele igennem. 
Årshjulet vil blive benyttet fra det nuværende skoleår. 

Høringssvar 
Vi har i løbet af skoleåret indsendt to høringssvar. Det ene omhandlede 
en ny politik for børne- og ungeområdet, og det andet omhandlede 
budgettet for 2021.  

Inddragelse af elevråd- og rettighedsråd 
Skolebestyrelsen er meget optaget af at høre, hvad eleverne har af sige, 
og de er inviteret med til alle møder. Vi har oplevet en helt utrolig 
disciplin og engagement fra dem, og de bidrager til hvert møde med 
mange gode punkter og observationer.  
 


